

首 页 本院概况 专家学者 社科要闻 科研工作 党建工作 《学习与实践》 社科联学会工作

当前位置： 首页 > 专家学者 > 研究员(按姓氏笔画排序)

李孺义

2009-06-05 本站

内容字号调整： 文字颜色： 打印内容



李孺义，男，1953年11月出生，湖北省丹江口市人，大学本科学历，学士学位，武汉市社会科学院研究员。主要从事以儒家、道家为主要内容的中国古典形而上学的研究。E-mail:ansheng1953@yahoo.com.cn

主要科研成果：

“无”的意义--朴心玄览中的道体论形而上学 人民文学出版社，1999年

论“卮言” 哲学研究 1997年第4期

论“玄德” 哲学研究 1998年第5期

论“心斋” 中国文化 1997年第15、16期合刊

论“真人” 论衡 第1辑 1998年

康德形而上学的谜底：“自我”之价值论归趣--兼谈海德格尔对康德的刻意误读 论衡 第2辑 1999年

马克思恩格斯人类学思想发展概观--从“莱茵报”时期的四篇论文到晚年人类学笔记 马克思主义来源研究论丛 第13辑 商务印书馆 1988年

马克思东方社会理论与一般历史哲学探略 马克思主义来源研究论丛 第13辑 商务印书馆 1991年

论价值及其历史嬗演 江汉论坛 1991年第1期

道德形而上学的价值主体--先秦儒家“仁义”论 华南理工大学学报 2003年第2期

Li Ru Yi, male, born in November 1953, Danjiangkou in Hubei Province, the university undergraduate degree, a bachelor's degree, is a researcher of Wuhan Academy of Social Sciences. He is mainly engaged in the study of Confucianism, Taoism, Chinese classical metaphysics. E-mail: ansheng1953@yahoo.com.cn

Main Achievements:

Meaning of "No" - Metaphysics in the main conception of Pu Xin Xuan Lan, People's Literature Publishing House, 1999

On Negation-of-the-negation Words, Philosophical Study 4, 1997

On Pure Moral, Philosophical Study 5, 1998

On the Nature of Heart, Chinese Culture in 1997 15 and 16 combined issue

On the Nature of Human Beings, Study of Balance, a Series 1998

Answers of Kant Metaphysical Mystery: "Self" value on the normalized interest – Also on Heidegger Misreading of Kant Deliberately, Study of Balance No.2
1999

Marx and Engels 'Anthropological Thinking Development Overview - From the Four Papers of the Time of "Rheinische Zeitung" to the Anthropology Notes c
the Old Age, Sources of Marxism' s Studies Series, No.13, 1988, Commercial Press

Exploration of Marx's Theory of Oriental Society and the General Philosophy of History, Sources of Marxism's Studies, No. 13 Series, Commercial Press 19
On the Value and Its Historical Evolution of Speech, Jiangnan Forum No.1, 1991

Value Subject of the Metaphysics of Morals - Confucius "selflessness" in the Age Before Qin Dynasty, South China Technology University Journal, No.2, 200



Copyright Wuhan Academy of Social Sciences

版权所有 © 武汉市社会科学院 电话：027-82630092 传真：027-82630092

地址：武汉市发展大道495号 邮编：430019 鄂ICP备09008587号



鄂公网安备 42010202000979号

政府网站标识码：420100002

